

# နမ့်ပန်ယွန်းကား တသွင်သွင်

## ညီညီ(ဘော်တွင်း)

ကျောက်မဲမြို့ အစိုးရအထက်တန်းကျောင်း အမှတ် ၁ ငွေရတုမဂ္ဂဇင်း၊ ၁၉၇၈ ခု၊ မတ်လ၊ နာ ၆၁-၆၂ ထိ။

နမ့်ပန်ယွန်းကား နမ့်ပန်ယွန်းကား နမ့်ပန်ယွန်းကား အနောက်ဘက်ယွန်းယွန်း တောင်ထူထပ်ရာ တစ်ဆယ့်လေးမိုင်အကွာလောက်မှ အဖျားခံလျက် အရှေ့ယွန်းယွန်းသို့ စီးဆင်းကာ နမ့်ပန်ယွန်းအတွင်းသို့ စီးဝင်သော ချောင်းငယ်တစ်ခု ဖြစ်၏။ ယင်းမြစ်ကို အနီးတွင်ရှိသော ပန်းယွန်းခေါ်သည့်ပလောင်ရွာငယ်ကလေးကို စွဲ၍ နမ့်ပန်ယွန်းဟုခေါ်ခဲ့ဟန် တူသည်။ ဘော်တွင်း သတ္တုတွင်းများကို နိုင်ငံတကာ သတ္တုတွင်းများ၏ ရှေ့ပြေးအဆင့်သို့ ရောက်အောင် တိုးမြှင့်၍ မြန်မာတိုင်းရင်းသားတို့၏ အမွေအနှစ်ကို အစွမ်းကုန် ထုတ်ယူသွားခဲ့ကြသော ဗြိတိသျှတို့က ဤချောင်းငယ်ကို "စတန်း"မြစ်ဟု ခေါ်သည်။ ထို့ပြင် တပါး၊ ထိုဒေသတိုက်ရှိ တိုင်းရင်းသားတို့ကလည်း "နမ့်ဟောင်မို"ဟူ၍လည်းကောင်း၊ "နမ့်မော်"ဟူ၍လည်းကောင်း သူ့ အစွဲနှင့်သူ ခေါ်ကြသေးသည်။ မြောက်ဘက်တွင် နမ့်ပန်ယွန်းဟူသည့်အတန်ပိုကြီးသော မြစ်နောင် တော်များက နမ့်ပန်ယွန်းနှင့်ယှဉ်လျက် နမ့်ပန်ယွန်းထဲသို့ စီးဝင်ကြသည်။

နမ့်ပန်ယွန်းသည် အခြားအခြားသော ချောင်းကြီးချောင်းငယ် အသွယ်သွယ်တို့ကဲ့သို့ ဤမဟာပထဝီမြေကြီး၏ သဘော၊ သဘာဝ၏ ခွန်အား၊ သဘာဝအတိုင်း ရှိသော ပစ္စည်းတို့ဖြင့် တည်ဆောက်ဖြစ်ပေါ်လာသော အသက်ဝိညာဉ် ကင်းမဲ့သည့်သဘာဝသဏ္ဍာန်တစ်ခုသာ ဖြစ်ပါသည်။

သို့တစေလည်း နမ့်ပန်ယွန်းသည် သက်ရှိသတ္တဝါကလေးနှင့်တူသည်။ လှုပ်ရှားမှုသည် အသက်ဝင်မှုပင် မဟုတ် လော။ စီးဆင်းမှုသည် အသက်ရှိခြင်းပင် မဟုတ်လော။ ပြောင်းလဲမှုသည် အသက်ဝင်လှုပ်ရှားမှုကြောင့်ပင် မဟုတ်လော။

ထိုမျှမကပါ။ နမ့်ပန်ယွန်းသည် ကနဦးသူမှစ၍ ယနေ့တိုင် သူ့ရင်ခွင်သို့ရောက်လာသော လူမျိုးပေါင်းစုံ၊ အရာ မက အထောင်မက အသိန်းမက သန်းချီ၍ များပြားသူတို့နှင့်အကျွမ်းဝင် ဆက်ဆံခဲ့ရသည် မဟုတ်လော။

နမ့်ပန်ယွန်းမှာ အသက်ရှိသည်ဆိုလျှင် သက်တော်မည်မျှ ရှိပြီနည်း။ ဘူမိဗေဒပညာရှင်တွေက သူ့အသက်ကို နှစ် ပေါင်းသန်းနှင့်ကုဋေနှင့်ချီ၍ ပြောကြလိမ့်မည်။

နမ့်ပန်ယွန်းက သူ့အသက်ကို မပြော၊ လူတွေကသာ ပြောသည်။ သူ့သဘောကိုလည်း သူမပြော၊ သူ့ဘာသာဘာဝ နှစ်ပရိစ္ဆေဒကြာမြင့်စွာ လှုပ်ရှားစီးဆင်းရင်း တိုက်စားချေဖျက်လျက် ချောင်းကမ်းပါးလျှိုမြောင်းချောက်ကြားများတွင် မှတ်တမ်းတင်ခဲ့သည်။ ဤသည်ကို လူတွေက စူးစမ်း၍ အဓိပ္ပါယ်ကောက်ကြသည်။ ဖော်ပြသည်။ သူတို့အဓိပ္ပါယ်ကောက် ၍ ဖော်၍ရသည်လည်း ရှိ၏။ မဖော်နိုင် မပြောနိုင်သည်တို့လည်း ဒုနဲ့ဒေး။

သို့သော် နမ့်ပန်ယွန်းက သိပါသည်။ သူ့ချောင်းရိုးတလျှောက် ငလျင်ကြီးတွေ အကြီးအကျယ် ထပ်တလဲလဲ လှုပ် ခဲ့ပုံ၊ မြေလွှာမြင့်တက်ပုံ၊ တွန့်ခေါက်ပုံ၊ မြေလွှာတွေ ပြတ်တောက်ရွေ့လျော့ပုံ၊ မီးတောင်ကဲ့သို့ မြေ၏အတွင်းပိုင်းမှ အပူ ဓာတ်နှင့်ငွေ့ရည်တို့ မြေလွှာကို ထိုးဖောက်လိုက်စား၍ မူလကျောက်သားတွေကို အသွင်ပြောင်းစေကာ သတ္တုကြောကြီး တွေ ဖြစ်ပေါ်လာပုံ၊ နောက် လူရယ်လို့ သူ့ထံရောက်လာပြီး သူတို့အကျိုးအတွက် သတ္တုကျောက်ကို တူးဖော်ယူကြပုံ ဤ သည် အကြောင်းအရာတို့ကို နမ့်ပန်ယွန်းက တခုမကြွင်း အကုန်သိ၏။

ဤမျှသာမက ပွင့်တူရွက်တူပင်တွေကို ဘယ်သူတွေ ဘယ်အရပ်က ယူလာသည်ကိုလည်း သူသိသည်။ သူ့ရိုးတ လျှောက် ကွေ့ကွေ့ဝန်းဝန်း မတ်စောက်သော တောင်ခါးပန်းများကို ထွင်း၍ ဖြတ်၍ မီးရထားလမ်း ဖောက်လုပ်ခဲ့ကြသည့် အလုပ်သမား ကျောမဲ့ကြီးများကိုလည်း သိသည်။ သူ့ရိုးတလျှောက် သွားလာကူးလူးနေထိုင် လုပ်ကိုင်စားသောက်ကြ သည့်အကြမ်းခံ ရေစိမ့်ခံ သတ္တုတူးသမား လူမဲ့ကြီးများကိုလည်း သိသည်။ အဆီကို စား၍ အသားကိုသာ မြိုတတ်သော ကိုလိုနီစနစ် လက်ဝေခံအရင်းရှင်နှင့်သူဘက်တော်သားတွေကိုလည်း နမ့်ပန်ယွန်းက ကောင်းကောင်းသိသည်။ ဖက်ဆစ် ဂျပ်ကိုပင် သိလိုက်သေးသည်။ ယနေ့မြန်မာ့ဆိုရှယ်လစ်ခေတ်ပြောင်းတော်လှန်ရေးကာလ၌ တရားမျှတသော လူ့ဘောင် လောက တည်ဆောက်ရေးအတွက် အခက်အခဲ အမျိုးမျိုး ပြဿနာအထွေထွေကြားမှ ကုန်တိုးထုတ်ဘို့ တိုင်းရင်းသားတို့ လှုပ်ရှားရုန်းကန်နေကြသည်ကိုလည်း သူမြင်သည်။

နမ့်ပန်ယွန်းက လူသဘော လူမနောကိုလည်း နောကျေနေပြီ။ သူသာ စာရေးဆရာ ဆိုပါက စာအုပ်တွေ တအုပ် ပြီးတအုပ် ထွက်လိုက်မည့်ဖြစ်ခြင်း၊ သူ့စာတွေကလည်း ရင့်ကျက်သိမ်မွေ့လိုက်မည့်ဖြစ်ခြင်း၊ လူတစ်ဦးစီ၏ အကြောင်း၊ ခေတ်အဆက်ဆက် သောင်းပြောင်းထွေလာ အကောင်းနှင့်အဆိုး၊ အကျိုးနှင့်အပြစ်၊ အချစ်နှင့်အမုန်း၊ အပြုံးနှင့်အငို၊ ကုန် နိုင်စရာ ရှိမည်မထင်။

မည်သို့ပင်ရှိစေ သူ့ထံရောက်လာသူများကို သူက သူ့ရင်ခွင်မှာ ထွေးပိုက်ပြီး ဖြစ်သည်။ ကြင်နာသနားပြီးဖြစ် သည်။ စာနာထောက်ထားပြီး ဖြစ်သည်။ လူဆန်လှသော သူ့ဘဝနှင့်လူဆန်လှသောလူ့ဘဝကို သူက နားလည်သဘော ပေါက်ပြီး ဖြစ်သည်။

သူ့ရင်ခွင်မှာ

လူတွေ ရပ်နားခြင်းမရှိ

ရောက်လာကြသည်

အလုပ်လုပ်ကြသည်

အချို့ပြန်ကြသည်

အချို့သူ့ရင်ခွင်မှာဘဲ အရိုးဆွေးသည်

အသစ်-အသစ်သော လူတို့ရောက်လာကြပြန်သည်

အလုပ်လုပ်ကြသည်



နမ့်တူမြစ်ရေ ပြည့်စေရေး

ဒုဋ္ဌဝတီမြစ်ရေ ပြည့်စေရေး

ဧရာဝတီမြစ်ရေ ပြည့်စေရေး

ပင်လယ်သမုဒ္ဒရာ ပြည့်စေရေးအတွက်

တသွင်သွင် စီးဆင်းလျက်ပါတကား။

ညီညီ(ဘော်တွင်း)